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شماره

صفحه

روزنامه

جای بسی خوشحالی است که هنوز 
وجود  تقلیدی  مراجع  و  روحانیون 
مقابله  پیشرفته  دنیای  با  که  دارند 
تکنولوژی  با  به جنگ  و  نمی کنند 

و فناوری مدرن نمی روند.
هوشمندانه  موضع گیری  با  اینها 
و  آبرو  مایه  خویش،  شجاعانه  و 
سال هاست  می شوند.  اسلام  حیثیت 
یهودی،  مسیحی،  روحانیون  که 
و  مذاهب  رهبران  و  زرتشتی 
خود  جهان،  در  دیگر  مسلک های 
هماهنگ کرده  علم  پیشرفت  با  را 
برچسب ضدیت  که  نمی گذارند  و 
هم  لذا  و  شود  زده  آنها  به  علم  با 
از  پیروانشان  هم  و  خودشان 
استفاده  تکنولوژی  پیشرفته ترین 
کرده و حتی در تبلیغ عقاید خویش 

از آن بهره می جویند.
گاهی  ما،  کشور  در  متأسفانه 
سیاسی  محافل  و  گروه ها  از  برخی 
علیه  داغی  جوّ  چنان  جناحی  و 
تکنولوژی، علم، فناوری های جدید 
راه  پزشکی  علوم  علیه  حتی  و 
و  می کنند  فضاسازی  و  می اندازند 

به بسیاری از روحانیون القا می کنند 
که اگر با اینها مقابله نشود دین به 
از  برخی  اذهان  که  می افتد،  خطر 
به  را  علما  و  کرده  خراب  را  آنان 

سکوت و یا مخالفت وا می دارند.
موضع گیری های  از  بسیاری  امروز 
فقط  سیاسی  گروه های  و  احزاب 
بخاطر ماندن در قدرت است و چون 
نیست،  آنان  حرف  خریدار  کسی 
دفاع  نام  به  و  سپر  کرده  را  دین 
اهداف  به  دستیابی  دنبال  اسلام،  از 
و مقاصد خود هستند. مراکز دینی 
بشناسند  را  اینها  هوشیارانه  باید  ما 
تا  باشند  واقف  آنها  نیات  به  و 
وسیله  و  ابزار  ناکرده،  خدای 
ثروت  و  قدرت  به  آنها  رسیدن 
تاریخ  طول  در  خوشبختانه  نشوند. 
بوده اند  روحانیون  از  بخشی  همیشه 
سوءاستفاده  و  گروه ها  این  با  که 
کنندگان از دین، مبارزه می کرده اند 
همت  آنها  از  جامعه  پالایش  به  و 
بر  همیشه  که  امید  می گماشته اند. 
شجاعان  و  خردمندان  این  تعداد 

آزاداندیش افزوده شود.

انتظارند  در  زیارت  و  حج  سازمان  مسؤولان  محرم،  ماه  فرارسیدن  آستانه  در 
سفرهای زیارتی به عتبات، هرچند محدود، از سر گرفته شود. به گزارش ایسنا 
امور حج و  فقیه در  نماینده ولی  پایگاه اطلاع رسانی حج، در دیدار  از  نقل  به 
رییس سازمان حج و زیارت با آیت الله محمدی ری شهری گفته شد: با توجه به 
فرارسیدن ماه محرم و مذاکرات صورت گرفته با طرف عراقی، سفرهای زیارتی 
به عتبات عالیات به صورت محدود در آینده از سر گرفته می شود.ری شهری که 

هم اکنون تولیت آستان عبدالعظیم حسنی )ع( را به عهده دارد و نماینده اسبق 
ولی فقیه در امور حج و زیارت بود، بر لزوم راه اندازی سفرهای زیارتی تاکید 
کرد و این سفرها را در پرکردن خلاءهای فرهنگی در جامعه مؤثر دانست. 
سازمان حج و زیارت با اشاره به سفرهای بدون مجوز که درحال حاضر بدون 
محدودیت و نظارت به عراق انجام می شود، مدعی است با اعزام های سازمان یافته 

می توان این سفرها را با رعایت پروتکل های بهداشتی، بهتر مدیریت کرد.

نقد و تحلیل خبر
گروه نقد و تحلیل خبر روزنامه طلوع

هشدار فرمانده هوافضای سپاه 
به تهدیدهای اخیر رژیم صهیونیستی

تبعات  امام رضا در مشهد گفت:  بیمارستان  رئیس بخش آی سی یو کرونا 
تجمعاتی که در عید غدیر و قربان داشتیم، صدایش در خواهد آمد و باید 
منتظر تلفات ناشی از این تجمعات باشیم، در حالی که هنوز به پیک این 

موج هم نرسیده ایم.
علیرضا صداقت رئیس بخش آی سی یو کرونا بیمارستان امام رضا )ع( در 
مشهد در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، با اشاره به اینکه اکنون بدترین شرایط 
را در بخش بستری، مراقبت ویژه و فوتی ها از زمان شروع کرونا داریم، 
بیان کرد: بدتر از همه اینکه ما یک سیر بالا رونده داریم که همین یک 
فاجعه است که به حداکثر شدت ابتلا، بدحالی و فوت خواهیم رسید. همچنان 
آمارها رو به فزونی خواهد بود، اگر شرایط همین طور بماند و ما اقدامی برای 

کنترل آن نکنیم، آمار مبتلایان و فوتی ها خیلی بیشتر خواهد شد.
صداقت افزود: در این شرایط اگر به بیمارستان های سطح شهر مراجعه کنید، 
نیازی به جستجو و کار ژورنالیستی نیست تا متوجه شرایط شوید، بلکه یک 
مراجعه کننده معمولی هم باشید، التهاب موجود در آن بیمارستان را متوجه 
می شوید  که نسبت به گذشته ازدحام بیش تر شده است و همینطور مراجعه 

بیماران هم رو به فزونی است و اینها شرایط بدی را رقم زده است.
وی بیان کرد: چند نکته در این غم نامه است که باید به آن توجه کرد، اول 
اینکه ما داریم افراد زیادی از همشهری های خود را به دلیل این اپیدمی از 
دست می دهیم و یا با شرایط بد در بیمارستان بستری می شوند و هم اینکه 
ماه ها است که کرونا زندگی و مسائل اقتصادی آنها را تحت الشعاع قرار داده 

و این یک حقیقت وحشتناک است.
بهداشتی  پروتکل های  رعایت  عدم  دیگر  موضوع  داد:  ادامه  صداقت 
تداوم  را  غمناک  شرایط  این  و  ابتلا  که  است  ما  عزیز  همشهریان  توسط 
می بخشد،  اگر یک سیلی اتفاق بیفتد و حتی ما سیل بند هم نبسته باشیم و 
باعث خسارت های زیادی شده باشد، تمام می شود، اما وقتی می دانیم سیلی 
در  آن  انتقال  عدم  راه  تنها  و  داریم  شهر  سطح  در  عفونی  بیماری های  از 
رعایت برخی اصول است، باید به آن توجه کنیم که متأسفانه در مقام عمل 

ساده انگاری اتفاق می افتد.
لجبازی در کار است، وقتی در  افزود: گاهی فکر می کنم شاید یک  وی 
خیابان راه می روم و برخی بدون رعایت پروتکل ها تردد می کنند به عنوان 
عضوی از کادر درمان که در خط اول بوده، حس دهن کجی به من دست 

می دهد.
کمتر  تالارها  و  رستوران ها  آنکه  جای  به  شرایط  این  در  گفت:  صداقت 
حال  در  هم  مساجد  و  مهمانی  برنامه های  اجرای  حال  در  دهند،  سرویس 
برگزاری مراسم های ترحیم هستند، برای هر کدام از این ها من یک مصداق 
دارم، همین الان بیماری که در آی سی یو با مرگ دست و پنجه نرم می کند، 
پسر جوانی است که در مراسم دایی خود که آن هم به دلیل کرونا فوت 
شده، به کرونا مبتلا شده و آن چند نفر دیگر هم که آنجا حضور داشتند به 
کرونا مبتلا شدند و ما تقریباً در حال از دست دادن این پسر جوان هستیم.

وی افزود: خیلی از افراد فکر می کنند، وقتی در مورد خطر ابتلا در مهمانی 
صحبت می کنیم، منظور جمعیت زیاد در باغ و تالارها است، در حالی که 
دورهمی های کوچک هم تأثیرگذار است، فردی مراسم مهمانی به مناسبت 
تولد برگزار کرده بود که حدود ۱۵ یا ۱۶ نفر به ویروس مبتلا شدند، الان 
سه الی چهار نفر از آنها در آی سی یو هستند و ۱ یا ۲ نفر هم از دست دادیم.
صداقت در مورد کلیپ منتشر شده از جلوی درب بیمارستان امام رضا که 
عده ای پشت در روی چمن دراز کشیدند که بعد گفته شد همراهان بیماران 
هستند، گفت: درست است که ما جا نداریم و شرایط خیلی استاندارد نیست، 

اما شرایط خیلی نزدیک به همین است و چیزی نمانده که همین شرایط را 
داشته باشیم.

وی ادامه داد: شرایط فعلی نزدیک به این شرایط است، چرا که چنین بیماری 
نیست که روی درمان تمرکز و سرمایه گزاری کنیم،  بیماری هایی  جزو 

بلکه در سطح پیشگیری، باید برنامه ریزی کنیم.
صداقت افزود: در بیمارستان هایی که به صورت اختصاصی تر بیمار کرونایی 
کتمان  به  نیاز  دیگر  موضوع  این  نیست  جا  دیگر  واقعاً  می کنند  پذیرش 
الان  پیشگیری جلوگیری کرد،  در سطح  باید  را  بیماری  این  ندارد، چون 
بیمارستان ها جا ندارند و شرایط بدتر از این خواهد شد، هفته آینده آمارها 
بالاتر از این می رود، دیگر تخت های بیمارستانی و تیم درمان جوابگوی این 

حجم از بیمار نخواهد بود.
مدارس گفت:  بازگشایی  و  ماه محرم  مراسم های  نزدیکی  به  اشاره  با  وی 
مانده  باقی  این زمان  مانده و حتماً در  بیشتری  مدارس زمان  بازگشایی  تا 
عزاداری  مراسم  اما  شود،  انجام  کارشناسی ها  بازگشایی  با  رابطه  در  باید 
نزدیک تر است و حتی ما از طرف دانشگاه علوم پزشکی و کمیته علمی به 
استاندار درخواست دادیم تا به طور جدی تر مانع برگزاری مراسم ها شود، 
چون دفعات قبل هم تجربه این را داشتیم که یکسری از مجوزها را صادر 
به طور  باید  از صدور مجوز کنترل آن سخت می شود،  بعد  می کردند که 

کامل جلوی صدور مجوزها گرفته شود.
در  صدایش  داشتیم،  قربان  و  غدیر  عید  در  که  تجمعاتی  افزود:  صداقت 
خواهد آمد و باید منتظر تلفات ناشی از این تجمعات باشیم، هنوز به پیک 

این موج نرسیدیم، حتماً باید جلوی تجمعات گرفته شود.
وی گفت: حتی اگر به دلایلی از برگزاری مراسم عزاداری جلوگیری نشود، 
باید خودمان به این مسائل فکر کنیم که آیا واقعاً امام حسین )ع( راضی 
است، مسلمانی با حضور در مراسم عزاداری جان خود را به خطر اندازد؟ 
آن هایی که متشرع تر از من هستند باید جواب دهند، چون تجمع حتی در 

فضای باز هم خطرناک است.
صداقت ادامه داد: درست است که گرامیداشت محرم و صفر با ما ایرانی ها 
امام حسین )ع( و شیعیان در دنیا کم  پیروان  عجین است، ولی قطعاً اگر 
شوند، ضررش بیشتر خواهد بود، ما باید مقداری منطقی تر حتی با دید مذهبی 
به مسائل بپردازیم، ممکن است مسئولان این مراسم ها را ممنوع کنند، اما 
برگزار  را  مراسم ها  این  در خانه های خود  مذهبی خاصی هستند که  افراد 
می کنند، خانه های کوچک با تعداد زیاد افراد که شرایط به شکلی می شود 

که چند فوتی از این جمع ها خواهیم داشت.
است،  همین  بحث  هم  دانشگاه  و  مدارس  بازگشایی  مورد  در  افزود:  وی 
صورت  چه  به  زمان  آن  در  واکسیناسیون  روند  که  ببینیم  باید  البته 
می شود، سیاست های کشور آن زمان چگونه است، ولی قطعاً با این میزان 

واکسیناسیون که انجام شده، بازگشایی کار بسیار خطرناکی است.

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری آذربایجان شرقی گفت: عملیات اطفای 
حریق جنگل های ارسباران در شهرستان کلیبر همچنان ادامه دارد و علت 

این آتش سوزی نیز انسانی است.
ایسنا  اظهار کرد:  عصر پنج شنبه )۱۴  با  رحیم مهردادی در گفت و گو 
در  بابایلو  و  کندی  قاسم  منطقه  در  ارسباران  جنگل های  از  بخشی  مرداد( 
اولیه   اطفای  که  شد  آتش سوزی  دچار  شرقی  آذربایجان  کلیبر  شهرستان 
و  پاکسازی  عملیات  مرداد(     ۱۵( جمعه  صبح  تا  و  آغاز  شب   پنج شنبه 

لکه گیری  ادامه یافت.
وی ادامه داد: عصر جمعه مجدداً در منطقه کیارق و از بیست ساعت پیش 
مجدداً در منطقه بابایلو حریق آغاز شده است. دو سورت پرواز برای اطفای 
حریق هوایی انجام شد و پیگیر این هستیم که پرواز دیگری صورت گیرد.
اگر در  منطقه و گردشگران درخواست کرد که  بومیان  از  پایان  در  وی 
از  قبل  و  نکنند  رها  را  می کنند آن  مناطق جنگلی آتش روشن  و  جنگل 

عزیمت حتماً از خاموش شدن آن اطمینان حاصل کنند.

جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا برگزار شد؛

ملی  ستاد  جلسه  در  رئیس جمهور 
برای  اینکه  بیان  با  کرونا،  با  مقابله 
اقدام  نیازمند  وضعیت  این  تغییر 
جهادی و جهشی هستیم، تأکید کرد: 
فقط  کشور  اجرایی  مسئولان  کار 
اجرای  باید ضمانت  و  نیست  توصیه 
مناسب هم برای تصمیمات اتخاذ شده 

درنظر گرفته شود.
با  رئیس جمهور  ایسنا،  گزارش  به 
در  انفعال  از  باید  اینکه  بر  تأکید 
شویم  خارج  کرونا  با  مقابله  نحوه 
شود،  اتخاذ  فعالانه  رویکردهای  و 
که  است  ضروری  کرد:  تصریح 
بسیج  برای  متناسب  سازوکارهای 
مردمی  نهادهای  و  داوطلب  نیروهای 

طراحی شود.
دریافت  به ضرورت  اشاره  با  رئیسی 
دانشگاه های  تخصصی  پیشنهادات 
عملی  تجربیات  و  پزشکی  علوم 
کشور  سراسر  اجرایی  دستگاه های 
تحول  طرح  کردن  نهایی  برای 
خاطرنشان  کرونا،  با  مقابله  در 
و  پزشکی  علوم  دانشگاه های  کرد: 
هرچه  کشور  سراسر  استانداری های 
اخیر  نیم  و  سال  تجارب یک  زودتر 
در مقابله با کرونا، موانع پیش رو و 
پیشنهادات تحولی خود را به وزارت 
ارسال  کشور  وزارت  و  بهداشت 

نمایند.
کرد:  تأکید  همچنین  رئیس جمهور 
با  مقابله  نحوه  در  تحول  جامع  طرح 
ویروس کرونا با استفاده از تجربیات 
یک سال و نیم اخیر کشور در کمیته 
ویژه ای تدوین و هفته آتی در دستور 
خواهد  قرار  ملی  ستاد  جلسه  کار 

گرفت.
رئیسی افزود: طرح جامع تحول شامل 
سازوکارهای  بهداشتی،  پروتکل های 
تولید  و  تأمین  فرآیند  درمانی، 
واکسیناسیون  سازوکار  واکسن، 

آینده  وضعیت  برآورد  عمومی، 
و  پیشگیری  راهکارهای  و  کرونا 
یافته  جهش  انواع  با  مواجهه  نحوه 
از  حمایت  سازوکارهای  ویروس، 
کرونا،  از  متضرر  کارهای  و  کسب 
نحوه حمایت شایسته از کادر درمان 
و افزایش مشارکت مردم و نهادهای 
خواهد  مختلف  بخش های  در  مردمی 

بود.
طرح  تدوین  اینکه  بیان  با  رئیسی 
کرونا  با  مقابله  نحوه  در  تحول 
انتخابات، زیر  بلافاصله پس از پایان 
شده  آغاز  رئیس جمهور  دفتر  نظر 
با دریافت نظرات  بود، اظهار داشت: 
فراخوان  و  تخصصی  کارگروه های 
از  تجربیات  اخذ  و  نو  پیشنهادات 
سراسر  تخصصی  و  علمی  مجامع 
نهایی  مرحله  وارد  طرح  این  کشور، 
و تصویب در ستاد ملی کرونا خواهد 

شد.
باید  اینکه  بیان  با  رئیس جمهور 
خودمان را مجهز کنیم که اگر کرونا 
اداره  را  کشور  چگونه  داشت  ادامه 
کنیم، تصریح کرد: در عین حمایت 
از تولید داخلی واکسن، برای واردات 
اقدامی  هیچ  از  نیز  خارج  از  واکسن 

فروگذار نخواهیم کرد.
رئیسی همچنین در این جلسه وضعیت 
و  گلستان  جمله  از  استان ها  برخی 
حادتری  شرایط  که  رضوی  خراسان 

دارند را در ارتباط 
ویدئوکنفرانسی و در گفت و گوی 
استان ها،  این  استانداران  با  مستقیم 

پیگیری کرد.
اعضای ستاد ملی کرونا نیز در سخنانی 
ضمن تقدیر از اهتمام آیت الله رئیسی 
در تشکیل جلسه کمیته های تخصصی 
از  بعد  بلافاصله  کرونا  ملی  ستاد  و 
از  گزارشی  تحلیف،  و  تنفیذ  مراسم 
عملکرد حوزه های خود ارائه کردند.

سخنگوی جدید شورای نگهبان گفت: ما در شورای نگهبان رسانه مستقلی 
نداریم بر همین اساس من از شما می خواهم که در این راستا زبان شورای 

نگهبان باشید و به ما کمک کنید.
به گزارش خبرنگار ایلنا، هادی طحان نظیف در نخستین نشست خبری خود 
ضمن تبریک روز خبرنگار، اظهار کرد: از زحمات، خدمات و تلاش های 
در  را  سخنگویی  تراز  ایشان  که  معتقدم  می کنم.  تشکر  کدخدایی  دکتر 
بتوانم  و  باشم  شما  خدمت  در  بتوانم  نیز  بنده  امیدوارم  دادند.  ارتقا  کشور 

وظایفم را به خوبی انجام دهم.
وی افزود: ما در شورای نگهبان رسانه مستقلی نداریم بر همین اساس من 
از شما می خواهم که در این راستا زبان شورای نگهبان باشید و به ما کمک 

کنید.
اعتبارنامه  نشدن  امضا  آیا  اینکه  بر  مبنی  سؤالی  به  پاسخ  در  نظیف  طحان 
براساس  گفت:  می کند؟  ایجاد  خدشه ای  لاریجانی،  آملی  سوی  از  رییسی 
قانون خدشه ای در اعتبارنامه پیش نخواهد آمد. امضای اعتبارنامه در جلسه 
شورای نگهبان قبل از مراسم تنفیذ برگزار شد؛ طبیعتاً اشخاصی که حضور 

داشتند، اعتبارنامه را امضا کردند.
وی درباره طرح صیانت از فضای مجازی و اصل ۸۵ شدن قانون اساسی و 
شایعه هماهنگی نمایندگان با این شورا گفت: هیچ هماهنگی قبلی درباره 
مصوبات با شورای نگهبان معنا ندارد. چون ما تا آخرین لحظه نمی دانیم که 

چه چیزی توسط مجلس نهایی خواهد شد. تا زمانی که متن نهایی به شورای 
نگهبان نرسد، ما نمی توانیم اعلام نظر کنیم.

که  بوده  موارد  از  برخی  است.  نشده  تصویب  چیزی  هنوز  داد:  ادامه  وی 
شورای نگهبان حتی ضرورت اصل ۸۵ قانون اساسی را نیز زیر سؤال برده 

است. رعایت حقوق مردم برای ما در شورای نگهبان مهم است.
طحان نظیف در پاسخ به سؤال خبرنگار ایلنا مبنی بر اینکه آیا آقای آملی 
لاریجانی اعتبارنامه آقای رییسی را امضا کردند یا خیر؟ گفت: در جلسه ای 
بود، اعضایی که حضور  تنفیذ برگزار شده  از  قبل  که در شورای نگهبان 
داشتند، امضا کردند. کسانی که حضور نداشتند، امضا نکردند. طبیعتاً زمانی 
بیش از این نبود که ما بتوانیم اعتبارنامه را نگه داریم، باید خدمت مقام معظم 

رهبری ارسال می کردیم.

از هر دری کلامی

در دیدار مسئولان حج با آیت الله ری شهری مطرح شد؛

آیت الله جوادی آملی:

توصیه هایی برای قبل و بعد تزریق 

واکسن کرونا

رئیس بخش آی سی یو کرونا بیمارستان امام رضا )ع( در مشهد:

بیمارستان ها جا ندارند
 خوابیدن بیماران جلوی درب بیمارستان، نزدیک است

درخواست به استانداری برای ممنوعیت برگزاری مراسم محرم در مشهد

سخنگوی شورای نگهبان پاسخ داد؛

درخواست لاریجانی 

از شورای نگهبان
مرحمت فرمایید نامه دلیل عدم احراز 

صلاحیتم را از محرمانه بودن خارج کنید تا بتوانم 
نامه شورا را برای اطلاع عموم علنی نمایم


